



မန္တလေး

နေ့စဉ်

The Mandaly Daily

၁၉၉၅ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်၊ စတင်ထုတ်ဝေသည်။

မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ အဆုံးအမတရား

(သစ္စာလေးပါးဟူသည်ကား) ဆင်းရဲအမှန်ဖြစ်သော ခုက္ခသစ္စာ၊ ဆင်းရဲခြင်း၏ အကြောင်းရင်းအမှန်ဖြစ်သော သမုဒယသစ္စာ၊ ဆင်းရဲမှ လွတ်မြောက်ရာအမှန်ဖြစ်သော နိရောဓသစ္စာ၊ ဆင်းရဲငြိမ်းရာ နိဗ္ဗာန်သို့ရောက်ကြောင်း အစစ်ဖြစ်၍ မြတ်သော အင်္ဂါရပ်ပါးနှင့် ပြည့်စုံသော မဂ္ဂသစ္စာ။ (ဤလေးပါးတည်း။) (ဓမ္မပဒ)

အတွဲ(၂၇)၊ အမှတ်(၂၀၅)၊ ၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်၊ ၂၇-၆-၂၀၂၄၊ ကြာသပတေးနေ့။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများ ကျင်းပမန္တလေး၊ ရန်ကုန်၊ တောင်ကြီးမြို့တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် ဓာတုပစ္စည်းများဖျက်ဆီး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆

ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ကျင်းပပြီး တောင်ကြီးမြို့၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးမြို့တို့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ခြောက်ခုမှ မြို့နယ် ၂၄ မြို့နယ်တို့၌ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ ဓာတုပစ္စည်းများ ဖျက်ဆီးခြင်း အစီအစဉ်များကို ယနေ့တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပ၍ အထိမ်းအမှတ်နေ့ ဝတ္ထုတို၊ ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ တေးသီချင်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာပုံစံတား၊ ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပုံစံတား၊ ကွန်ပျူတာ ပန်းချီနှင့်ဆောင်ပုဒ်ပြိုင်ပွဲများအတွက် ဆုရရှိသူများကို ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။



ဖမ်းဆီးရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကို တောင်ကြီးမြို့၌ မီးရှို့ဖျက်ဆီးစဉ်။

ဓာတ်ပုံမှာ ၂၄ သို့ ၀

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆

မိုးတိမ်တောင်မြစ်ပေါ်မှအခြေအနေမှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များ ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးနိုင်ပါသည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်မှ ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်ပါသည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရှစ်ပေမှ ၁၀ ပေခန့် ရှိနိုင်ပါသည်။

နောက်(၂)ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုလာနိုင်ပါသည်။

နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။

မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။

မိုး/ဇလ

မှတ်သားဖွယ်ရာ

မိုးရေချိန်များ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆

ထားဝယ်	၄	ဒသမ	၈၄	လက်မ
ကလေးဝ	၂	ဒသမ	၇၅	လက်မ
ကျေးသောင်း	၂	ဒသမ	၆၈	လက်မ
ကျောက်ဆည်	၂	ဒသမ	၆၃	လက်မ
ဘားအံ	၂	ဒသမ	၄၈	လက်မ
ပေါင်	၂	ဒသမ	၄၈	လက်မ
ကိုကိုးကျွန်း	၂	ဒသမ	၄၄	လက်မ
မြိတ်	၂	ဒသမ	၄၄	လက်မ

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၂၇ ရက် ၊ ကြာသပတေးနေ့ ။



စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရိန်ဖြင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နိုင်ငံတော်က ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ စာအုပ်စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ရန်နှင့် စာပေလေ့လာဖတ်ရှုခြင်းမှရရှိသော အသိပညာဗဟုသုတများကို ပြန်လည်အသုံးပြုစေရန်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရိန်ဖြင့်တင်ရေးပုံစံများ ကျင်းပပေး လျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူအရင်းအမြစ်များကို အခြေခံ၍ တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကျောင်းသူ ကျောင်းသား၊ လူငယ်၊ လူရွယ်များအား အဓိကပြုစုပေးထောက်ပံ့ ဝိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ပညာသင်ခြင်းသည် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် ဖိနပ်ခြစ်အရေပါသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖြစ် ထောင်ခြင်းဖြစ်၍ လူငယ်များအပါအဝင် ပြည်သူများ စာပတ်ကြစေရန်၊ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနိုင်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်များ ဖန်တီးပေးရန် လမ်းညွှန်ထားပါကြောင်း၊ စာပေဖတ်ရှုလေ့လာခြင်းဖြင့် အသိပညာဗဟု သုတများစွာရရှိနိုင်သဖြင့် စာအုပ်စာပေကိုဝင်တွယ်ပြီး တန်ဖိုးထား ဖတ်ရှုကြရန်လိုပီကြောင်း၊ စာအုပ်စာပေလေ့လာဖတ်ရှုရာတွင် ဖတ်ရှု ရုံသာကုန်မလုပ်ဘဲ ဖတ်သမျှကိုမှတ်သားခြင်း၊ မှတ်သားမိသမျှ ကိုလည်း ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ သို့မှသာ နောင်တစ်ခေတ်တွင် တိုင်းပြည်က အားကိုးအား ထားပြုရမည့် နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်မာ နိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၌ကျင်းပသည့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နှင့် စာပတ်ရိန်ဖြင့်တင်ရေးပွဲတွင်ဖွဲ့စည်းအားပေးသည့် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်း ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် အသစ် ၁၇၀ခု ဆောက်လုပ်နိုင် ရေးအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၅၅၀နှင့် ဒေသခံပြည်သူများ စာပေဖတ် ရှု လေ့လာနိုင်ရန် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ၆၀၀အတွက် စာအုပ်စာ စောင် ၁၂၀၀၀တို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်က လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စမ်းပြောကာ စကားပြော ကြားသည်။ စာအုပ်၊ စာပေ၏ တန်ဖိုးသတ်နက်ရှိုင်းလှသည်။ စာပေ အလင်းဖြင့် အမှောင်ကိုခွင်းစေသည်။ စာပေတန်ဖိုးဖြင့် လူမျိုးဂုဏ်ကို တင့်စေသည်။ စာပေရန်ဖြင့် လူ့စွမ်းအားသယ်ဗာတကို မြင့်မားရေး အလို့ငှာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းကျေးလက်များအထိ စာကြည့်တိုက်များ တည် ထောင်ပြီး အသိပညာဗဟုသုတရစေရန် နိုင်ငံတော်က ဖော်ဆောင် ပေးလျက်ရှိပါသည်။

စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းစဉ်(၄)ရပ် ဖြစ်သည့် ရပ်နားထားသည့် စာကြည့်တိုက်များအား ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် မည့်လုပ်ငန်းစဉ်၊ စာကြည့်တိုက်အသစ်များ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်၊ ပြည်သူများ စာပေဖတ်ရှုလေ့လာစေရန် စာပတ်ရိန်ဖြင့် တင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်၊ စာအုပ်စာစောင်များ ဖြန့်ဝေမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို နိုင်ငံတော်က အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပေသည်။

သတ္တမအကြိမ်မြောက် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များထောက်ပံ့



မန္တလေး ဇွန် ၂၆
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ ဝန်ထမ်း များအား ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း (သတ္တမ)အကြိမ်မြောက် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ထောက် ပံ့ခြင်းကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီရုံး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဌာနနှင့် စက်ရုံနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဌာနတို့တွင် ပြု လုပ်ခဲ့ကြသည်။
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၊ စိုက်ပျိုး ရေးနှင့် မွေးမြူရေးဌာန ဘက်စုံ ခြံမှ ထုတ်ကုန်များဖြစ်သော

ဟင်းသီးဟင်းရွက်များကို ကော် မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုများအတိုင်း ဝန်ထမ်းများ သက်သာချောင်ချိ ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေး မြူရေးဌာန တာဝန်ရှိသူများ ထံမှ သိရသည်။
သတ္တမ အကြိမ် မြောက် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များကို ထောက် ပံ့ပေးအပ်ရာ ကန်စွန်းရွက်(၄၀၀) စည်း၊ ခရမ်းသီး(၄၀၀)ထုပ်၊ ချဉ် ပေါင်ရွက်(၅၅၀)စည်း၊ ရုံးပတီ သီး(၈၀)ထုပ်၊ ဖရုံညွန့် (၁၀၀) စည်း၊ ဘူးသီး(၆၂)လုံး၊ ပဲသီး တောင့်(၁၃၀)စည်း၊ ကြက်ဟင်း ခါးသီး(၁၀၅)စည်းတို့ကို စက်ရုံ နှင့် မော်တော်ယာဉ်ဌာန ဝန် ထမ်း(၈၅၅)ဦး၊ ချေးနှင့် သား သတ်ဌာန၊ သားသတ်ခွဲမှူးရုံးနှင့် သားသတ်ရုံရှိ ဝန်ထမ်း (၅၁)ဦး နှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး ဌာနမှ ဝန်ထမ်း(၄၅) ဦးတို့အား ဟင်းသီးဟင်းရွက်များကို စိုက် ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဌာန ဒုတိယဌာနမှ ဒေါ်အေးယုကျော် နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အချိုး ကျခွဲဝေထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြ ရာ သက်ဆိုင်ရာဌာနတာဝန်ခံ အရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများက လက် ခံယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
(အေဝီဝဲဒု)
(မန္တလေးနေ့စဉ်-၃)
၀-၀-၀-၀-၀
၀-၀-၀-၀-၀

ရေတံမြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး အပိုင်နှင့် မြောင်းစာများ ဆယ်ယူရှင်းလင်း

မန္တလေး ဇွန် ၂၆
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီနယ်နိမိတ် အတွင်းရှိ ချောင်းကြီး၊ မြောင်း ကြီးများ ရေအရည်အသွေးကောင်း မွန်ရေး၊ ရေစီးရေလာကောင်း မွန်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းသာယာရေး အတွက် လုပ်ငန်းကော်မတီဖွဲ့ စည်း၍ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်နှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာန၊ ရေနှင့် သန့် ရှင်းမှုဌာန၊ စည်ပင်သာယာမြို့ နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများပါဝင် သည့်အဖွဲ့သည် သက်ဆိုင်ရာဌာန များမှလှူအင်အား၊ စက်ယန္တရား များအသုံးပြု၍ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်ရေးလုပ်ငန်းများကို နေ့စဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့လုပ်ငန်းများဆောင် ရွက်ရာတွင် ယမန်နေ့က အောင် မြေသာစံမြို့နယ် သန့်ရှင်းရေးဌာန မှ တာဝန်ရှိသူများသည် အပိုင် တော်ရပ်ကွက် ရေစီးရေလာကောင်း မွန်ရေးအတွက် ၂၀လမ်း ချမ်းမြေ့ အောင်လမ်းတောင်ဘက်ခြမ်း မြောင်းအတွင်းမှ အပိုင်နှင့် မြောင်းစာများကို E-35 ဘက် ဟိုးစက်အသုံးပြု၍ လမ်းဖိဝေနှင့် ဖြေလင်းကြား၌ ဆယ်ယူရှင်းလင်း ခြင်းနှင့် ရေစိုမြောင်း ၅ ရေစီးရေ လာကောင်းမွန်ရေးအတွက် ၁၇ လမ်းနှင့် ၁၉လမ်းကြားတွင် တပ် ဆင်ထားသည့် အပိုင်စစ်ဆေးခါ များမှ ဒိုက်နှင့် အပိုင်များကို လုပ်သားများက ဆယ်ယူရှင်း လင်းခြင်းနှင့် ရွှေတချောင်းမြောင်း ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး အတွက် မြောင်းအတွင်းမှ အပိုင် နှင့် ဒိုက်များကို လုပ်သားများ က ၁၅လမ်းနှင့် ၁၇လမ်းကြား၌ ဆယ်ယူရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည်။
ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် သန့်

ယူရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ၅၉သံလမ်း အနောက်ဘက်ခြမ်းမြောင်း ရေ စီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် မြောင်းအတွင်းမှ ဒိုက်နှင့် နွံစာ များကို PC-200 စက်များအသုံး ပြု၍ ၄၁လမ်းနှင့် ၄၂လမ်းကြား ၌ ဆယ်ယူရှင်းလင်းဆောင်ရွက် ကြသည်။
ချမ်းမြသာစံမြို့နယ် သန့် ရှင်းရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ သည် ရွှေတချောင်းမြောင်း ရေ စီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် အပိုင်စစ်ဆေးခါတပ်ဆင်ထား သည့် မြောင်းအတွင်းမှ အပိုင် နှင့် ဒိုက်စာများကို Longam စက်အသုံးပြု၍ ဆယ်ယူရှင်း လင်းခြင်းနှင့် အောင်ပင်လယ်ရပ် ကွက် ရေစီးရေလာကောင်းမွန် ရေးအတွက် ဖန်းရုံတော်ချောင်း အတွင်းမှ ဒိုက်နှင့် နွံများကို Sunton စက်အသုံးပြု၍ ၁၀၄ လမ်းတံတားနှင့် ၁၀၄ A လမ်း တံတားကြား၌ ဆယ်ယူရှင်း လင်းခြင်းနှင့် မြေသာစံ(၁)ရပ်ကွက် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး အတွက် သိပ္ပံလမ်းတောင်ဘက် ခြမ်းမြောင်းအတွင်းမှ အပိုင်နှင့် မြောင်းစာများကို Takeuchi- 4 ဘက်ဟိုးစက်အသုံးပြု၍ ၆၄ လမ်းနှင့် ၆၄ A လမ်းကြား၌ ဆယ်



*** စာမျက်နှာ ၂၄ မှ**

ဘတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာပုံစတာ၊ ပန်းချီကားတို့၊ ပိုစတာနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြပွဲများတွင် ဗဟိုအဆင့် ဆုရရှိသူများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ပါ။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု
အလားတူ မန္တလေးမြို့တွင် ပြုလုပ်သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်းအနားနှင့် ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း အစီအစဉ်ကို နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ချမ်းမြသာစည်(တောင်) ရပ်ကွက်ရှိ လေယာဉ်ကွင်း အယောင်း၌ ပြုလုပ်ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ

တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲချုပ် ရဲဗိုလ်ချုပ် အောင်နိုင်သူနှင့် ရဲအရာရှိကြီးများ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ ရဲဆက်ဆံရေးအရာရှိကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မန္တလေးမြို့အခြေစိုက် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်

မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးကော့ကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၏ သဝဏ်လွှာကို တိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့

ဥက္ကဋ္ဌက ဖတ်ကြားခြင်း၊ စာပေပီတ၊ ဘတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာပုံစတာ၊ ပန်းချီ၊ ကာတွန်း ပိုစတာနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြပွဲများတွင် ဗဟိုအဆင့် ဆုရရှိသူများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ပြခန်းများအား

လှည့်လည် ကြည့်ရှုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ဖျက်ဆီး
ဆက်လက်၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းဒေသများနှင့် အလယ်ပိုင်းဒေသများမှ ဖမ်းဆီးရမိသည့် ဘိန်း၊ ဂမိန် ကီလိုကျော်၊ ဘိန်းဖြူ ၁၀၈၅ ကီလိုကျော်၊ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၈၅ သန်းကျော်၊ အိုက်စံ ကီလို ၉၀၀၀ ကျော်၊ ကက်တမင်း ၁၀၁၈ ကီလိုကျော်၊ ဆေးခြောက် ၄၅၈ ကီလိုကျော် အပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဓာတုပစ္စည်း ၇၇ မျိုး စုစုပေါင်း တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၆၃ သိန်းကျော် (အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၃၄၉ ဒသမ ၄၄၃ သန်း) တို့ကို ဖျက်ဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများကို တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့တို့က အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဓာတုပစ္စည်း အများအပြား ဖမ်းဆီးရမိဖျက်ဆီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကလေးမြို့၌(၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဆုချီးမြှင့်ပွဲနှင့် ဖမ်းဆီးရမိမူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ ဓာတုပစ္စည်းများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း အခမ်းအနား ကျင်းပ

မုံရွာ ဇွန် ၂၆
(၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဆုချီးမြှင့်ပွဲနှင့် ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ဓာတုပစ္စည်းများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ပြည်သူ့အားကစားကွင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။



ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်ထံမှ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ကလေးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးကြည်ဝင်းက ဖတ်ကြားသည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက (၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

တို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ဓာတုပစ္စည်းများအား စက်ခလုတ်နှိပ်၍ မီးရှို့ဖျက်ဆီးကြသည်။
ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက (၃၇) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဆုရပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာနှင့် ကွန်ပျူတာ ပန်းချီများအား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။
မီးရှို့ဖျက်ဆီး
အဆိုပါ ကလေးမြို့ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းအတွင်း၌ ပြုလုပ်သော (၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားတွင် ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ဓာတုပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် ဘိန်း၊ ကဖင်း၊ စိတ်ကြွဆေးဝါး၊ အိုက်(စ်) စုစုပေါင်း ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၁၀၂၀၀ အား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၄ ခုနှစ် အိမ်အကြောင်းအရာနှင့် လူဦးရေစာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဇွန် ၂၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေခရိုင်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အိမ်အကြောင်းအရာနှင့် လူဦးရေစာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ရေး လုပ်ငန်း

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပသည်။ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မျိုးနိုင်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အိမ်အကြောင်းအရာနှင့် လူဦးရေစာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ စနစ်တကျ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်

ရေးနှင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပြီးစီး နိုင်ရေးတို့ကို ပြောကြားပြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးရဲမင်းထွန်းက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (ယာပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ချမ်းမြေ့
၀-၀-၀-၀-၀
၀-၀-၀



(၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား မန္တလေးမြို့တွင် ကျင်းပ၊

ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ စာတုပစ္စည်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ မီးရှို့ဖျက်ဆီး

မန္တလေး၊ ဇွန် ၂၆
 အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့တွင် မေ့ခြင်းတော် ကောင်စီ နယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့တွင် ကျင်းပပြီး ယနေ့ ကျရောက်သည့် (၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ချမ်းမြသာစည်(တောင်)ရပ်ကွက်ရှိ လေယာဉ်ကွင်းဟောင်း၌ နံနက်ပိုင်းတွင် ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် စာတုပစ္စည်းများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း အစီအစဉ်ကို ပြုလုပ်ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲချုပ် ရဲဗိုလ်ချုပ်အောင်နိုင်သူနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိကြီးများ၊ မန္တလေးမြို့



အခြေစိုက်တရုတ်ကောင်စစ် ဝန်ချုပ်ရုံးမှ တရုတ်ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်နှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ တက္ကသိုလ်များနှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် မိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် မန္တလေး

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား၍ မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ၏သဝဏ်လွှာကို တိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌက ဖတ်ကြားပြီး နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက စာပေ၊ ဝိတ၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာ၊ ပိုစတာ၊ ပန်းချီကားတန်း၊ ပိုစတာ

နှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲများတွင် ဗဟိုအဆင့်ဆုရရှိသူများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့၊ စည်သည်တော်များက မီးရှို့ဖျက်ဆီးသည့် ဖမ်းဆီးရမိမူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

၎င်းနောက် ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီး

ခြင်း အခမ်းအနားအား ဆက်လက်ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများအား စက်ခလုတ်ဖိနှိ၍ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်းနှင့် ယနေ့ မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှု၌ နေပြည်တော်တိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရထားရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သော မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြစ်သည့် ဘိန်း

၇၆၃ ဒဿမ ၈၂ကီလို၊ ဘိန်းဖြူ ၁၀၈၅ ဒဿမ ၈၅ကီလိုကျော်၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၈၅သန်းကျော်၊ အိုက်စ် ၉၀၄၇ ဒဿမ ၄၆ ကီလိုကျော် အပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါး ၂၂မျိုးနှင့် စာတုပစ္စည်း ၁၉မျိုး စုစုပေါင်းတန်ဖိုး မြန်မာငွေကျပ် ၄၁၈ ဒဿမ ၀၄၆ ဘီလီယံကျော်(အစေရီကန်ဒေါ်လာ ၁၂၅ ဒဿမ ၅၃၉)အား သိရသည်။ **(မန္တလေးနေ့စဉ်)**



ကဆုန်လပြည့်(ပုဒွနေ့)တွင် မန္တလေးမြို့ လေးပြင်လေးရပ်ရှိ ဆရာတော် သံဃာတော် ၁၀၂၇၂ ပါးအား ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဟင်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လောင်းလှူခြင်းအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက် အားသာချက်များ၊ အားနည်းချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကျင်းပ

မန္တလေး၊ ဇွန် ၂၆
 ကဆုန်လပြည့်(ပုဒွနေ့)တွင် မန္တလေးမြို့ လေးပြင်လေးရပ်ရှိ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၁၀၂၇၂ ပါးအား ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဟင်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လောင်းလှူခြင်းအခမ်းအနားကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက် အားသာချက်များ၊ အားနည်းချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီများနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွဲ့အစည်းကော်မတီများတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် အလှူရှင်များက ကြီးမားပြီး သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၇နှစ်ပြည့်ပြီး ၂၅၆၈နှစ်သို့ ကူးပြောင်းရောက်ရှိမှု အထိမ်းအမှတ်နှင့် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်မြန်မာလူမျိုးတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သော ကဆုန်လပြည့်(ပုဒွနေ့)တွင် မန္တလေးမြို့လေးပြင်လေးရပ်ရှိ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၁၀၂၇၂ပါးအား ပင့်ဖိတ်ကာ ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဟင်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လောင်းလှူအခမ်းအနားကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီအလိုက် တွေ့ကြုံခဲ့သည့် အားသာချက် အားနည်းချက်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ကာ ယခုထက်ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးအတွက် ပြုလုပ်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းနောက် လုပ်ငန်းကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းကော်မတီအလိုက် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် အားသာချက်များနှင့် အားနည်းချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြပြီးနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့် ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးချက်များ၊ အကြံပြုချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မန္တလေးနေ့စဉ်)

သတင်း စာမျက်နှာ ၄ မှ



မူးယစ်ကင်းစင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မူးယစ်ဆေး။

စာရေးဆရာ ရဲကျော်၏ ချစ်သောအိုမိဂါစာအုပ် ဒုတိယအကြိမ်ထွက်ရှိ

မန္တလေး၊ ဇွန် ၂၆
 စာရေးဆရာ ရဲကျော်၏ ချစ်သော အိုမိဂါစာအုပ် ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်းဖြင့် အော်ကျွမ်ဒီယာမှ ထွက်ရှိလာသည်။ အဆိုပါစာအုပ်မှာ ၂၀၂၀ ဒီဇင်ဘာလတွင် ပထမအကြိမ်အဖြစ် ထွက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ "အိုမိဂါ" အမည်တင်စားခေါ်ဆိုသည်။ ကော့မူးရာဂေါ်ဝါးခသစ်စခန်းအား တပ်မတော်မှ ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ခဲ့သည့် မှတ်တမ်းစာအုပ်ဖြစ်သည်။ မှတ်တမ်းတတ်ပုံများ၊ အိုမိဂါဝါးခသစ်(ကော့မူးရာ)အခြေပြမြေပုံများ ပါရှိသည်။ ငွေကျပ် ၆၀၀၀ဖြင့် စာအုပ်ဆိုင်းများတွင် ဝယ်ယူဖတ်ရှု နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (PNT)



အသက်(၁၈)နှစ်နှင့်အထက် တေ့တ္တအကြိမ် စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်
မန္တလေး၊ ဇွန် ၂၆
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စဉ့်ကူးမြို့နယ်၌ အသက်(၁၈)နှစ်နှင့် အထက် (၈၇၇ ဣအကြိမ် မူကြမ်း)စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကွန်ပျူတာဖြင့် စာရင်းများထည့်သွင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဇွန် ၂၀ ရက်မှစတင်၍ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အသက်(၁၈)နှစ်နှင့် အထက် (၈၇၇ဣအကြိမ်မူကြမ်း) စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကွန်ပျူတာဖြင့် စာရင်းများထည့်သွင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ခန့်ဝေ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်စောညွန့်နွယ်နှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ခံအကြီးတန်းစာရေး ဦးစောရဲမောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

တင်စာတွင် (ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတကာ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ သတင်းများ

BTS မှ တာဝန်ကျေပွန်ခဲ့သော Jin @ Kim Seok Jinကို ပရိသတ်ချီးကျူးထား



BTS အဖွဲ့တွင် အစောဆုံး သင်တန်းထွက်ခွာသွားခဲ့ပြီး အစောဆုံး ပြန်ရောက်လာသော Jin @ Kim Seok Jin ကို သင်တန်းတွင် ၁၈လကြာ တာဝန်ကျေပွန်ခဲ့ရသောမက ပရိသတ်အတွက်ပါ စဉ်းစားပေးခဲ့၍ ကျေးဇူးတင်ပြီး ချီးကျူးစကား ပြောထားကြသည် ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

သင်တန်းမသွားမီ Jin က

The Astronaut သီချင်း ငါးမိနစ်စာ ဖျော်ဖြေမှုအတွက် အာဂျင်တီးနားထိ နာရီပေါင်းများစွာ လေယာဉ်ဖိုပြီး တကူးတက သွား၍ ပရိသတ်အတွက် အမှတ်တရ ချွန်ရစ်ပေးခဲ့သည်။

သင်တန်း ၁၈လအတွင်း တစ်လမပြတ် Message From Jin နှင့် ဗီဒီယိုများ ဖန်တီးပေးခဲ့ပြီး သင်တန်းပြီးပြီးချင်း ပရိသတ်ဖျော်ဖြေပွဲလုပ်ပေးခဲ့ကာ အယောက်

တစ်ထောင်ကို နွေးထွေးစွာ ပွေဖက်၍ နာရီလက်ဆာင်များ ပြင်ဆင်ပေးခဲ့သည်။

တူနီရှီသောအသံ မျက်ရည်ကြည်များနှင့် ပရိသတ်ကို ခေါ်လိုက်သည့် အသံတွင် အချစ်များ၊ ကြိုးစားမှုများ ပျော်ရွှင်မှုများကို ခံစားခဲ့ရ၍ Jin ၏ ချစ်မြင်းတရားများကို အမှတ်တရသိမ်းထားမည်ဟု ပရိသတ်များ ချီးကျူးထားကြသည်။ (SKY)



ဟိုက်ဒရိုဂျင်ထုတ်လုပ်ရာတွင် လိုအပ်သော ဓာတ်ကူပစ္စည်းသစ်တစ်မျိုး လေ့လာတွေ့ရှိ

စက်မှုလုပ်ငန်းအတွက်ဖြစ်စေ၊ စွမ်းအင်အရင်းအမြစ်အတွက် ဖြစ်စေ ဟိုက်ဒရိုဂျင်ဓာတ်ငွေ့ အမြောက်အမြားထုတ်လုပ်ရာတွင် ရုပ်ကြွင်းလောင်စာတစ်မျိုးဖြစ်သည့် ဗီသီနီးဓာတ်ငွေ့ကို ဓာတ်ကူပစ္စည်းအဖြစ် လက်ရှိအသုံးပြုနေကြသည်။

ထိုသို့ထုတ်လုပ်ရာတွင် ရေထဲရှိ အောက်ဆီဂျင်နှင့်ဟိုက်ဒရိုဂျင် ထဲမှ အောက်ဆီဂျင်ကို ဖယ်ထုတ်ပစ်ရာတွင် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်အဖြစ် ထွက်လာသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်လေထုကို ညစ်ညမ်းစေသည်။

မကြာသေးမီက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အီလီနွိုက်စ်ပြည်နယ်၊ ချီကာဂိုမြို့ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးကောင်စီ ဓာတ်ခွဲခန်း၌ လူ့ဥား၊ ရာနစ်ရစ်နှင့် အန်ကူလာဟု အမည်ရသော သုတေသီများ ဦးဆောင်ကာ ပတ်ဝန်းကျင် မညစ်ညမ်းစေရန် ပလက်တီနမ်၊ အီရိုဒီယမ်စသောဓာတ်ကူပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကို အသုံးပြုပြီးလေ့လာခဲ့သည်။

ထိုသို့လေ့လာရာမှ ကိုဘော့ကို ပတ်ဝန်းကျင် မညစ်ညမ်းစေသော ဓာတ်ကူပစ္စည်းသစ်အဖြစ် ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (SCI)



P1 Harmony အဖွဲ့က Big Bang ကို ဂီတသမိုင်းတွင် ထာဝရ အကောင်းဆုံးအဖွဲ့ဟု ရွေးချယ်

တက်သစ်စ မျိုးဆက်သစ် ကေပေါ့ပ်အဖွဲ့ P1 Harmony အဖွဲ့ဝင် ခြောက်ဦးအနက် ဦးက ဂီတသမိုင်းတစ်လျှောက်တွင် ထာဝရအကောင်းဆုံးအဖွဲ့အဖြစ် Big Bang ကို ရွေးချယ်ထားသည်ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ကေပေါ့ပ်ဘုရင်ဟု တင်စားခံရသည့် Big Bang အဖွဲ့၏ သက်ရောက်မှုများ မျိုးဆက်တိုင်းအပေါ် လွှမ်းမိုးမှုရှိခဲ့ပြီး You Tube Channel The Conversationist နှင့် အင်တာဗျူးတွင် P1 Harmony အဖွဲ့ဝင်များက Big Bang အဖွဲ့ကို ထာဝရအကောင်းဆုံး အမျိုးသားအဖွဲ့အဖြစ် ရွေးချယ်ထားကြသည်။

အဖွဲ့ဝင် GN က Big Bang ၏ ဂီတကို ကြိုက်နှစ်သက်ခဲ့ပြီး Intak က Big Bang ကြောင့် အဆိုတော်လုပ်ခဲ့ကာ သူ၏ စံပြုဟုဆိုကာ THEO က Big Bang သီချင်းများထောင်သူဟုဆို၍ ကိုဟိုက Big Bang သည် ကိုယ်ပိုင်ဂီတကို ဖန်တီးပြီး ကိုယ်ပိုင်စတိုင်လ်ရှိကာ ကိုယ်ပိုင်အရောင်ရှိ၍ Big Bang သည် Big Bang ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားသွားကြသည်။ (SKY)

ပုဂ္ဂိုလ်ကုန်ပေးသမီး Salma Hayek အပါအဝင် အချစ်ဟောင်းများအကြောင်း ပေါ်ထွက်လာ

မက္ကဆီကန်မင်းသမီး ဆာမာဟာရိစ်အပါအဝင် ဟောလိဝုဒ်အနုပညာရှင်များ၏ အချစ်ဟောင်းများ အကြောင်းပေါ်ထွက်လာသည်ဟု ဟောလိဝုဒ်အတိတ်တွင် ဖော်ပြသည်။

မင်းသမီး ဆာမာဟာရိစ်နှင့်

မင်းသား အက်ဒဝပ်ဇော်တန်တို့ အချစ်ရေးမှာ လေးနှစ်ကြာခဲ့ပြီး လမ်းခွဲ၍ အချစ်ဟောင်းများဖြစ်ခဲ့ကြကာ ကန်မရွန်ဒိုင်ယတ်စ်နှင့် ဂျာတ်လီဒိုတို့မှာ ဆယ့်နှစ်နှစ်တာ တွဲ၍ လမ်းခွဲခဲ့ကြသည်။

အမေရိကန်မော်ဒယ်လ်၊

သရုပ်ဆောင် စင်ဒီကာဖိုဒ်နှင့် ရစ်ချက်ဂီယာတို့မှာ လေးနှစ်တာ အိမ်ထောင်တည်ဆောက်ခဲ့ကြပြီး မှ ခွဲခွာခဲ့သည်။ တွမ်းခရစ်နှင့် သူထက်ဆယ်နှစ်ကြီးသည့် အဆိုတော် ချာတို့လည်း ချိန်းတွေ့ခဲ့သည့်သတင်း ထွက်ပေါ်ခဲ့ဖူးသည်။

တစ်ချိန်က ဟိုးလေးတကျော် ဖြစ်ခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်များ၏ အချစ်ဟောင်းများအကြောင်းကို ပရိသတ်များ စိတ်ဝင်စားခဲ့ကြသည့်အတွက် အနုပညာတာဝန်ခံတစ်ဦးက ဝေမျှပေးထားသည်။ (SKY)



Wang Yibo ကို Weibo Opening Screen တွင် ဝါရင့်အနုပညာရှင်များနှင့်အတူ တွေ့ရ

တရုတ်အနုပညာလောကမှ တောက်ပသည့် ကြယ်တစ်ပွင့်ဖြစ်သည့် ဝမ်ရီဘိုကို တွင် ဝါရင့်အနုပညာရှင်များနှင့်အတူ ဖော်ပြခဲ့ရသည်ကို တွေ့ရသည်ဟု ဝိန်ဘိုဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ဝမ်ရီဘိုသည် အဆိုပါပွဲသို့ ကားမောင်းပြီးပြင်ပွဲလေ့ကျင့်ရာမှ ကူးလာရ၍ ပင်ပန်းပုံပေါ်နေသော်လည်း ပွဲတက်ဖက်ရှင်မှာ ခမ်းနားသော ဖက်ရှင်ဖြစ်ခဲ့သည်။

အသင်းပွဲတော်ကြော်ငြာစဉ်တွင် အနုပညာဝါရင့်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒါရိုက်တာ ကျန်းရီမူနှင့်တကွ အနုပညာ ကရောင်ကျန်မီယီ၊ ဟွမ်ဘိုဖီနိုတို့နှင့်တကွ ဖော်ပြကြေညာပေးခဲ့သည်။ မိတ်ကပ်မပါဘဲ (CANPL) ကုတ်အရှည်နှင့် အရှင်သခင်တစ်ပါးပုံဖက်ရှင်စတိုင်ကြောင့် ပရိသတ်ကို ဖမ်းစားနိုင်ခဲ့သည်။

ဝမ်ရီဘိုသည် Formed Police Unit အပါအဝင်ရုပ်ရှင်ကားပေါင်း လေးခုကို ကိုယ်စားပြု

တက်ရောက်ခဲ့သည့် အနုပညာရှင်ဆောင်ခဲ့သည်ဟု မှတ်ချက်ပေးထားကြသည်။ (SKY)

Mahanati ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် နောက်ခံအဆိုတော် အကပညာရှင် အမျိုးသမီးအကြောင်း ပြစ်ရုပ်မှန်ကားပြစ်

အိန္ဒိယတောင်ပိုင်းရုပ်ရှင် သရုပ်ဆောင်၊ နောက်ခံအဆိုတော် အကပညာရှင်နှင့် ဒါရိုက်တာ တစ်ဦးဖြစ်ခဲ့သည့် ဆာမစ်ထရီအကြောင်း အခြေခံရိုက်ကူးထားသည့် Mahanati မှာ ပရိသတ်အားပေးမှုရှိထားသည်ဟု ဘောလိဝုဒ်အတိတ်တွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါရုပ်ရှင်တွင် ဘန်ကလော့၌ လူကြိုက်များခဲ့သည့် ခေတ်ဟောင်း မင်းသမီးဆာမစ်

ထရီအိပ်ရာထ သတိမေ့ရာမှ ကိုမာဝင်သွားခဲ့ပြီး တစ်နှစ်ပြည့်နေ့တွင် သတင်းထောက်က နောက်ဆုံးအခွင့်အရေးအဖြစ် အင်တာဗျူးခံခဲ့ပုံနှင့် စတင်သည်။

သတင်းထောက်က ဓာတ်ပုံနောက်မှ သူ၏နောက်ခံရေးထားသည့် စာကို ဖတ်မိပြီး သူ့ဘဝနောက်ကွယ်မှအကြောင်းရေးသားရန် စုံစမ်းခဲ့ရာမှ အများသိအောင် မြင်မှု၊ ကြွယ်ဝချမ်းသာမှုများ

Shweta Tiwari ၏ အလှအပ စိန်ခေါ်မှုအသစ်

အသက် ၄၃နှစ်နှင့် Shweta Tiwari သည် ဝဇိုင်သော ကိုယ်ခန္ဓာကို ပိုင်ဆိုင်ထားရာမှ အလှအပအတွက် စိန်ခေါ်မှုအသစ်နှင့်လှပ၍ အချီးကျသော ကိုယ်ခန္ဓာကို ရရှိခဲ့သည်ဟု ဘောလိဝုဒ်အတိတ်တွင် ဖော်ပြသည်။

Shweta Tiwari ကို Hun Tun and Them တွင် ဝဇိုင်ပိုင်နှင့်တွေ့ကြရပြီး လေ့ကျင့်ခန်းပုံမှန် မသွားနိုင်ဘဲ အစားအသောက်နှင့်ဦးစွာ လျှော့ချခဲ့ရာမှ ဆယ်ပေါင်ကျခဲ့ပြီး ယုံကြည်မှုရှိလာရာမှ အလှအပအတွက် စိန်ခေါ်ရန် အသင့်ဖြစ်ခဲ့သည်။

သူ၏လေ့ကျင့်ရေးဆရာ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အစားအသောက် ထိန်းချုပ်ပြီး အဖျော်ခရီးများသွားကာ ယောဂကျင့်စဉ်ကို တစ်နက်မတ်မတ် ကျင့်ကြံ၍ ကိုယ်ရောစိတ်ပါ နှစ်မြှုပ်ခဲ့ရာမှ လှပသော ခန္ဓာကိုယ် အချိုးအစားနှင့်လှပနေသော Shweta Tiwari ကို မြင်တွေ့ကြရသူများ အံ့အားတသင့်ဖြစ်ခဲ့ကြရသည်။ (SKY)



အမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ထရပ် လွတ်လပ်စွာပြောဆိုရန် နယူးယောက်တရားသူကြီး ဂျူးယန်မာချန် ခွင့်ပြုပေး



ဝါရှင်တန် ဇွန် ၂၆
လွန်ခဲ့သောမတ်လက အမေရိကန်သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ် ထရပ်အပေါ် ချမှတ်ခဲ့သော ပိတ်ပင်တားဆီးမှုကို ဖြေလျှော့ကာ

ရက်က နယူးယောက်တရားသူကြီး ဂျူးယန်မာချန် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း လွတ်လပ်ခွင့်ပြုလိုသည်ဟု နယူးယောက်တရားရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
သို့တိုင်အောင် ထရပ်အနေဖြင့် နယူးယောက်တရားရုံး၏ ဝန်ထမ်းများ၊ အစိုးရရှေ့နေများနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုများအကြောင်း လွတ်လပ်စွာဝေဖန်ပြောဆိုခွင့် ပိတ်ပင်ခံထားရဆဲ ဖြစ်သည်။
တရားသူကြီး ဂျူးယန်မာချန်၏ အဆိုပါဖြေလျှော့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ နယူးယောက်တရားရုံးမှ အစိုးရရှေ့နေများက ဝေဖန်ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိဘဲ နှုတ်ဆိုတံဆိပ်ကြသည်။
မိမိ၏ရှေ့နေဟောင်း မိုက်ကယ်လ်ကိုဟင်၏ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးတိုက်ခိုက်မှုများကို တုံ့ပြန်ထောက်ပြဝေဖန်ခဲ့ခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်နယ်ထရပ်က ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
Mon
0-0-0-0-0



အကြမ်းပက်ဆန္ဒပြသူများကို တားဆီးရန်အတွက် နည်းမျိုးစုံ သုံးရလိမ့်မည်ဟု ကင်ညာသမ္မတ ပြောကြား

နိုင်ရီဘီ ဇွန် ၂၆
အကြမ်းဖက်ဆန္ဒပြသူများကို တားဆီးရန်အတွက် နည်းမျိုးစုံ သုံးရလိမ့်မည်ဟု ကင်ညာသမ္မတ ဝီလျံရိုဘ် ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် သတိပေးပြောကြားလိုက်ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
လိုအပ်ချက်အရ အခွန်တိုးမြှင့်ကောက်ခံရန် ကင်ညာအစိုးရက စီစဉ်နေသည်ကို မကျေနပ်သူများက ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခဲ့ရာ သမ္မတက တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် လက်ကမ်းကြိုဆိုခဲ့သည်။
သို့ရာတွင် အကြမ်းဖက်လိုသူများ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်လာပြီးနောက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဘက်က အင်အားသုံး လူစုခွဲခဲ့ပြီးနောက် ၎င်းက နောက်ဆုံးသတိပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
Mon
0-0-0-0-0

INTERNATIONAL NEWS နိုင်ငံတကာသတင်းများ



အပူလှိုင်းဒဏ်ကြောင့် ဦးခေါင်းပိုင်းအရည်ပျော်ကျသွားသည့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဝါရှင်တန်မြို့တော် ဘောကာစခန်းအတွင်းရှိ သမ္မတ အောရာဟင်စ်လင်ကွန်း ဖယောင်းရုပ်တုကို ဇွန် ၂၅ ရက်က တွေ့ရစဉ်။
Mon

လူတို့ကို ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ မကူးစက်စေရန် ဖင်လန်နိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေး စတင်ထိုးနှံပေးမည်

ဟယ်လ်ဆင်ကီ ဇွန် ၂၆
လူတို့ကို ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ မကူးစက်စေရန် ဖင်လန်နိုင်ငံတွင် လာမည့်အပတ်မှစတင်၍ ကာကွယ်ဆေးစတင် ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း စီအင်နီအေသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
ဩစတြေးလျအခြေစိုက် စီအက်စ်အယ်လ်ဆေကီရပ်စ် ကုမ္ပဏီမှ ဖော်စပ်ထုတ်လုပ်သော ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို လူပေါင်း ၁၀၀၀ အတွက် ဖင်လန်အစိုးရက မှာယူထားသည်။
အဆိုပါ ကုမ္ပဏီအခြေပြင်
၂ ရောပသမဂ္ဂနှင့် ညှိနှိုင်းကာ ဥရောပ ၁၅ နိုင်ငံအတွက် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ သန်း ၄၀ ထုတ်လုပ်သွားမည်ဟု ဆိုသည်။
ဖင်လန် နိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ ကြက်မွေးမြူရေးမြို့များရှိ အလုပ်သမားများ၊ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ စစ်ဆေးသူများ၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်ပတ်သက်သူများကို ယင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရန် ဖင်လန်ကုန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက စီစဉ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
Mon

STOP AIDS

ဂရိတ်ဘယ်ရီယာ သန္တာကျောက်တန်းကြီးကို အရေးပေါ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်

ကင်ဘာရာ ဇွန် ၂၆
ဩစတြေးလျအစိုးရအနေဖြင့် ဂရိတ်ဘယ်ရီယာ သန္တာကျောက်တန်းကြီးကို အရေးပေါ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်နေပြီဟု ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံ ယူနက်စကိုအဖွဲ့ကြီးက ဇွန် ၂၄ ရက်တွင် သတိပေးလိုက်ကြောင်း စီအင်နီအေသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
အဆိုပါ သန္တာကျောက်တန်းကြီး ပျက်သုဉ်းပျောက်ကွယ်တော့မည့် အရိပ်လက္ခဏာများ တွေ့ရသဖြင့် ထိုသို့ သတိပေးလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။
ယင်းသတိပေးချက်ကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရေဝန်ကြီး တန်ညာပလီဘာဆက်က ထောက်ခံကြိုဆိုကာ အဆိုပါ သန္တာကျောက်တန်းကြီးကို အနှေးနှင့် အမြန် ထိန်းသိမ်းသွားမည်ဟု တုံ့ပြန်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
Mon

တက်စလာနှင့် စီးပွားပြိုင် ရိုပီယန်ကုမ္ပဏီတွင် ဖောက်ခွက်ဝင်ရောက် ဒေါ်လာ ၅ ဘီလျံ ထည့်ဝင်မည်

ဝါရှင်တန် ဇွန် ၂၆
အမေရိကန်အခြေစိုက် တက်စလာလျှပ်စစ်ကားထုတ်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီနှင့် စီးပွားပြိုင် ရိုပီယန်ကုမ္ပဏီတွင် ဖောက်ခွက်ဝင်ရောက် ကုမ္ပဏီက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅ ဘီလျံ ထည့်ဝင်မည်ဖြစ်သည်ဟု ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် အတည်ပြုကြေညာလိုက်ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
၂၀၂၄ ခုနှစ် ပထမသုံးလတွင် အသားတင်အရှုံးပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၅ ဘီလျံ ရှိခဲ့သော်လည်း အမြတ်ပမာဏ မည်မျှရှိသည်ကို မသိရသော ရိုပီယန်ကုမ္ပဏီ၏ အက်စ်ယူစီလျှပ်စစ်ကားများ ထုတ်လုပ်ရာ၌ ဖောက်ခွက်ဝင်ရောက်မှုကို



တရုတ်နိုင်ငံမှ ချန်ဂီ ၆ လဆင်းယာဉ်၏ အစိတ်အပိုင်း အတွင်းပွင့်လင်းလီးယားဒေသထဲသို့ ကျဆင်းရောက်ရှိ

ပေကျင်း ဇွန် ၂၆
တရုတ်နိုင်ငံမှ ချန်ဂီ ၆ လဆင်းယာဉ်၏ အစိတ်အပိုင်း အာကာသထဲမှ ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်ကျလာရာ ဇွန် ၂၅ ရက်က အတွင်းပွင့်လင်းလီးယားဒေသထဲသို့ ရောက်ရှိလာကြောင်း တရုတ်နေ့စဉ်သတင်းစာက ဖော်ပြသည်။
သက်ဆိုင်ရာ စစ်ဆေးရေးမှူးလေးဦးက ထိုအစိတ်အပိုင်း ကျရောက်လာသောနေရာသို့သွားကာ တရုတ်နိုင်ငံတော်အလံ စိုက်ထူပြီး စစ်ဆေးမှတ်တမ်းတင်ကာ လပေါ်မှ တူးယူသယံဆောင်လာသော လမြေသားနမူနာကို ထုတ်ယူခဲ့ကြသည်။
ပထမဆုံးသော လတစ်ဖက်စွန်းမှ မြေသားကို မိမိတို့ ချန်ဂီ ၆ အာကာသယာဉ်က တူးယူကာ သမိုင်းမှတ်တိုင်သစ် စိုက်ထူနိုင်ခဲ့သဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ကွန်မြူနစ်ပါတီကိုယ်စား ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိကြောင်း သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။
လပေါ်မှ တူးဖော်ကာ ယခု ရယူလာသည့် မြေသားနမူနာများအပေါ် အခြေခံကာ အခြားအရေးပါသော အာကာသစူးစမ်းလေ့လာရေးအစီအစဉ်များကိုလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်အကောင်အထည်

ဖော်သွားနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ၎င်း၏ ကြေညာချက်တွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြသည်။
လ၏ တစ်ဖက်စွန်းအထိ သွားရောက်စူးစမ်းလေ့လာခဲ့သော ချန်ဂီ ၆ အာကာသယာဉ်၏ ခရီးစဉ်သည် စုစုပေါင်း ၅၃ ရက်ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
Mon
0-0-0-0-0



အမြို့မြို့ အနယ်နယ်မှ မှုခင်းသတင်းများ

ဆီဆိုင်မြို့နယ် လွယ်ထွဲကျေးရွာတွင် ပုံမှန်ဈေးလာရောင်းနေသည့် ညောင်ရွှေမြို့နယ် ကျားတွန်ကျေးရွာမှ လူငယ်နှစ်ဦးအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လွယ်မောတောင်ဒေသရှိ ကျေးရွာများကို တစ်အိမ်လျှင် ငွေကျပ်သုံးသောင်း ကောက်ခံခဲ့ကြောင်း

သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆ ဆီဆိုင်မြို့နယ် လွယ်ထွဲကျေးရွာတွင် ပုံမှန်ဈေးလာရောင်းနေသည့် ညောင်ရွှေမြို့နယ်ကျားတွန်ကျေးရွာက လူငယ်နှစ်ဦးအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လွယ်မောတောင်ဒေသရှိ ကျေးရွာများကို တစ်အိမ်လျှင် ငွေကျပ်သုံးသောင်း ကောက်ခံခဲ့ကြောင်း သတင်းတု သတင်းအမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ဖျက်စီဒီယာများက အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန် လွှဲဆော် ဝါဒဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ဆီဆိုင်မြို့နယ်အတွင်း နယ်မြေလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အပြစ်မဲ့ပြည်သူ

များအား ဖမ်းဆီးခြင်း မရှိကြောင်းနှင့် ကျေးရွာအချို့တွင် ငွေတောင်းခံခဲ့သည်ဆိုသည့် သတင်းမှားလည်း လုပ်ကြံရေးသားသည့် သတင်းအမှားသာဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေလုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

တရားမဝင် ပြည်ဖျက်စီဒီယာများသည် ဒေသခံပြည်သူများ စိုးရိမ်ထိတ်လန့်စေရန်နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိမှုအပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန်အတွက် မြေပြင်ဖြစ်စဉ်နှင့်ကွဲလွဲနေသည့် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လုပ်ကြံရေးသား၍ ဝါဒဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



တရားမဝင် သစ်ပျိုးစုံနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆ ကွန်းသစ် (၅ ဒသမ ၄၅၃)တန်း၊ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှု အခြားသစ်(၁ ဒသမ ၆၈၈)တန်း တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၂၄ ရက် တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်တွင် တာဝန်ကျူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မှုခင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ စစ်ကိုင်း တာဝန်ကျူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြိတ်မြို့၊ ဌာနတရားဝင် စာရွက်စာတန်း ဘုတ်ချောင်းရပ်ကွက်၊ မြို့ပတ် (၁)လမ်းရှိ ရိုထောင်၌ တရားဝင် မရှိသည့် LifePo4-280 Ah စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ယိုးဒယား စာတန်းပါ ပီစီစစ်သစ်တစ်လီတာ လေးခုပါ (၃၄၅)ဖာ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း(၅၅)မျိုးကို ဖမ်းဆီးပါ ဘူး ၂၄၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူလျက်ရှိသည်။

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇွန် ၂၃ ရက်နှင့် ၂၄ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ(၆) မှု ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှု မှ သိရသည်။

များဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပဲခူးခရိုင်၊ (မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းအဖွဲ့) တောင်ငူခရိုင်နှင့် သာယာဝတီ ခရိုင်တို့အတွင်း၌ တရားမဝင်

နောင်ချိုမြို့တွင် စိတ်ကြွေးရူးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ



သယ်ဆောင်ခိုင်းသူ စိုင်းမိုးမြင့်သူ ဆိုသူအား ကျွဲကိမ်မောမြို့နယ်၊ စာသပြင် တံ တားအနီးတွင် SOUEAST အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး၊ မြန်မာငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၄ သိန်းနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံးတို့နှင့်အတူ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် စိုင်းထွန်းလှ(ခ)ထွန်းလှ(၁၄)နှစ်၊ စောမိုးကျော်သူ(၅၁)နှစ်နှင့် စိုင်းမိုးမြင့်သူ(၄၃)နှစ်ဆိုသူတို့အား နောင်ချိုမြို့မရဲစခန်းတွင် မူးယစ်

ဥပဒေဘောင်တွင်း နေထိုင်ခြင်း၊ ဘေးကင်း ရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ။

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆

မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီး နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သက်သေများနှင့်အတူ ဇွန် ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၁၅မိနစ်က နောင်ချိုမြို့ဝင် အိုဂီယမ်တယ် တိုက်ခတ်အနီးတွင် မော်တော်ယာဉ်များအား စစ်ဆေးရှာဖွေစဉ် လားရှိုးမြို့ဘက်မှ နောင်ချိုမြို့ဘက်သို့ စိုင်းထွန်းလှ(ခ)ထွန်းလှ ဆိုသူ မောင်းနှင်ပြီး စောမိုးကျော်သူ ဆိုသူ လိုက်ပါလာသည့် SOUEAST အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်အား ရပ်တန့် စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် သိုဝှက်သယ်ဆောင်လာသော စိတ်ကြွေးရူးသွပ်ဆေးပြား ၅၀၀၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံးတို့အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ဇွန် ၂၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ မိနစ် ၄၀ က အဆိုပါ စိတ်ကြွေးရူးသွပ်ဆေးပြားများ

သယ်ဆောင်ခိုင်းသူ စိုင်းမိုးမြင့်သူ ဆိုသူအား ကျွဲကိမ်မောမြို့နယ်၊ စာသပြင် တံ တားအနီးတွင် SOUEAST အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး၊ မြန်မာငွေကျပ် ၅ ဒသမ ၄ သိန်းနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံးတို့နှင့်အတူ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် စိုင်းထွန်းလှ(ခ)ထွန်းလှ(၁၄)နှစ်၊ စောမိုးကျော်သူ(၅၁)နှစ်နှင့် စိုင်းမိုးမြင့်သူ(၄၃)နှစ်ဆိုသူတို့အား နောင်ချိုမြို့မရဲစခန်းတွင် မူးယစ်

မိုးညှင်းထန်စွာရွာသွန်း သစ်ပင်လဲကျ၍ ရှင်းလင်းပယ်ရှား

မိုးညှင်း ဇွန် ၂၆ ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ နန်းမားမြို့၊ ရှမ်းစုရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်ဝင်းအတွင်း ဇွန် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၅၅ မိနစ်ခန့်က မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် သစ်ပင်လဲကျ၍ နေအိမ်နောက်ပိုင်း သစ်ကိုင်းများ ပိတ်မိနေကြောင်းသတင်းရရှိသဖြင့် မိုးညှင်း

မြို့နယ်၊ နန်းမား နယ်မြေဦးသတ်စခန်းတာဝန်ခံ ဦးဆောင်၍ ရွာဖွေကယ်သယ်ရေး သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သွားရောက်ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ သစ်ပင်လဲကျမှုကြောင့် လူထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

(၀၄၅)

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၆ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အခိုးရယူမှုများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ ခြံစိမ်းခြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့် အယူကိုဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေဖွဲ့ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ၅၃(က)၊ ၅၄(က)နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅(က)၊ အလက်ထရာနစ်

ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ခြင်း၊ ဖြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ခြင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်စီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ဇွန် ၂၄ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုမှု လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "အမေရွာပြန်ချင်တယ်" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ဖြစ်ပေသော ရွှေထီးရပ်ကွက်နေ ကျော်ဇေယျာထွန်းအား ည ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် "Laе War Soe" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ နေပြည်တော် ဖျှင်းနား

လူထုအခြေပြုပဟိုဠာနှင့် စာဖတ်ရိုင်း ကျင်းပ

တပ်ကုန်း ဇွန် ၂၆
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်ဥက္ကဋ္ဌရေခရိုင်၊ တပ်ကုန်း မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ် စာအုပ်စာစောင် ချစ်မြတ်နိုးသူများ အသင်း(Book Club) အဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်းကာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ စာဖတ်ဝါသနာပါသူများနှင့်အတူ စာပေဖတ်ရှုသည့် အလေ့အထ ကောင်းများရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ စာဖတ်ရိုင်း ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဆရာမ ခင်ဆွေဦး ရေးသားထားသည့် 'အင်ကြင်းရက်' စာအုပ်ကို ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက အဆိုပါ

ဦးစီးဌာန၊ လူထုအခြေပြုပဟိုဠာနှင့် (Community Centre) ခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ စာဖတ်ရိုင်းတွင် မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်တင့်တင့်ခိုင်၊ မြို့နယ်စာအုပ်စာစောင် ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း (Book Club) အဖွဲ့ ၂ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းကြည်(မောင်ကြည်မူ-ဖုန်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးသိန်းဝင်းမြင့်(မြေကျောက်အေးချမ်း)ဒေါ်သင်းသင်းလှိုင်(သင်းသင်းလှိုင်-တပ်ကုန်း)တို့က စာပေဝါသနာပါသူများနှင့်အတူ ဆရာမ



ခင်ဆွေဦးရေးသားထားသည့် 'အင်ကြင်းရက်' စာအုပ်ဖြင့် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်ရုံး အနေဖြင့် ပြည်သူများ အသိပညာဗဟုသုတများ ရရှိစေရန်အတွက်

Online မှတ်စာဆင့် အသိပညာပေး အစီအစဉ်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် စာဖတ်ရိုင်းများကိုလည်း လစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပတ်စရာ၊ မှတ်စရာ
စုံလင်
မန္တလေး

အလင်းနီဒါန်း ပွင့်စပန်း

- * မိုးသောက် ရောင်နီ ပျိုးလေပြီ အရက်သစ် ပန်းချီ ။
- * အလင်းရွှေရည် လက်ဆင့်ကမ်း နေခြည်လာသော လမ်း ။
- * ဖူးငုံ ပွင့်ဖတ် ထပ်ထပ်စေ ပန်းမျိုးတစ်ရာ ပွင့်ပြီလေ ။
- * မွှေးနံ့သာတွေ လေမှာမြူး ရနံ့ဆွတ်ချွေး ။
- * ကြည်နူးစရာ ရောင်စုံဖြာ ပန်းပျိုးလက်ရဲ့ ရုပ်ပုံလွှာ ။ ။

ဌေးကြည်(စလင်း)



အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ(မန္တလေး)ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၊ ငွေနှင့်ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်

မန္တလေး ဇွန် ၂၆
အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးအဖွဲ့ဝင်များနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ(မန္တလေး)ရှိ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့်အရာထမ်းများ နည်းပြများ၊ ဝန်ထမ်းများ တွေ့ဆုံပွဲကို ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ အဆိုပါ သိပ္ပံကျောင်းအစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ) အစည်းအဝေးတွင် အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(မန္တလေး)ကျောင်းအုပ်ကြီးဦးမြင့်ခိုင်က နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်မျိုးဆက်သစ် အားကစားသမားများပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အားကစားနှင့်အလုပ်ကိုင်လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးနှင့် ဝန်ထမ်းရေးရာများ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဌာနခွဲအလုပ်ကိုင် နည်းပြများက သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးနှင့်ဝန်ထမ်းရေးရာများကို ဆွေးနွေးတင်ပြပြီး ကျောင်းအုပ်ကြီးမှ တင်ပြချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ကျောင်းအုပ်ကြီးမှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အနီးကပ်ကြိုကြပ်ပေးသော ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် အိပ်ဆောင်မှု နှစ်ဦးအား တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊

အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဘော်လီဘောအသင်းတွင် သွားရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် ဝန်ထမ်းနှစ်အား တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အားကစားနှင့်ပညာရေးပေါင်းစပ်အထက်တန်းကျောင်းမှ ဆရာ၊ ဆရာမ ၂၀ ဦးအတွက် ဝတ်စုံစရိတ်တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ငွေကျပ် ခြောက်သိန်းကိုလည်းကောင်း၊ သင်ထောက် ကူအထောက်အကူပြု BluetoothBox (၃) လုံး အားကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးထံသို့ လည်းကောင်း၊ ဝန်ထမ်းသက်သာဆီ၊ ကြက်ဥနှင့်စိရိုက်အင်္ကျီများကို လည်းကောင်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဋ္ဋ)

စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာစိုးလှိုင်တင့် 73 ကို ဖြတ်သန်းခြင်း ပန်းချီပြပွဲ ကျင်းပမည်

မန္တလေး ဇွန် ၂၆
စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာ စိုးလှိုင်တင့်၏ 73 ကို ဖြတ်သန်းခြင်း ပန်းချီပြပွဲကို မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ၅၇ လမ်း၊ ၁၀၃ လမ်းနှင့် ၁၀၄ လမ်းကြားရှိ Collector's Soul Art Gallery တွင် ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ ၃ ရက်တိုင် ခင်းကျင်းပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း ပန်းချီဆရာအောင်သန်းညိုထံက သိရသည်။ ဆရာစိုးလှိုင်တင့်သည် မြန်မာစီးရထား ဒုရုံးပိုင်ချုပ်ဝန်ထမ်းဘဝဖြင့် အငြိမ်းစားယူထားသည့် စာရေးဆရာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး အသက် ၆၉ နှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ ပန်းချီများ စတင်ရေးဆွဲသည်။ ပန်းချီရေးဆွဲရာ၌ ၄ နှစ်တာကာလအတွင်း ပန်းချီကားများတစ်ထောင်ကျော် ရေးဆွဲဖြစ်ပြီး ၇၃ နှစ်ပြည့်မွေးနေ့အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြပွဲလုပ်ဖြစ်ကြောင်းပန်းချီဆရာ၊ စာရေးဆရာစိုးလှိုင်တင့်ထံက သိရသည်။ ဆရာစိုးလှိုင်တင့်နှင့် ပတ်သက်၍ ပန်းချီဆရာအောင်သန်းညိုက 'သူရေးထားတဲ့ ပန်းချီကားတွေ ကြည့်လိုက်တော့ ရေးချင်

သလိုရေးထားတယ်။ သူ့မှာဆရာတော့မရှိ၊ မြင်ဆရာတော့ရှိလိမ့်မယ်။ သူရေးဟန်က တစ်ခါတစ်ရံ အိမ်မက်ဆန်တယ်။ လွတ်လပ်တယ်။ ရေဆေးစက္ကူပေါ်မှာ acrylic ဖြင့် ရေးချင်ရေးတယ်။ ရေဆေးစက္ကူပြတ်သွားလျှင်လည်း ကျပ်ထုကတ်ပြားပေါ် ရေးချင်ရေးတယ်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် သူ့အသက် ၇၃ နှစ်ရှိပြီမို့ သူလုပ်ချင်သော ပန်းချီပြပွဲလေးကို မိတ်ဆွေအချို့၏ အကူအညီဖြင့် ဝိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောသည်။ (ယာပုံ) စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာ စိုးလှိုင်တင့်၏ 73 ကို ဖြတ်သန်းခြင်းပြပွဲကို ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ မည်သူမဆို အခမဲ့လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။(PNT)

73 SOEHLAINGTINT
ကို မြ တ် သ န်း မြ င်း
DAILY SHOW TIME 9AM-5PM, 1st to 3rd, JULY, 2024

နွေစပါး စံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲ ကျင်းပ

ရေနံချောင်း ဇွန် ၂၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချောက်ခရိုင်၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ နွေစပါး(ဆားဖိုးသာ)စံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲကို ဇွန် ၂၄ ရက် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက မာန်မြေကျေးရွာအုပ်စု ဖရိုက္ကန်းကျေးရွာတွင်အမှတ်(၆)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၇၅)တောင်သူဦးဌေးဝင်း၏ လယ်မြေတွင် ကျင်းပရာ တစ်စကစပါးအနီးအတွက်နှုန်း ၁၂၅ ဒဿမ ၃၁ တင်း ထွက်ရှိသည်။

တစ်စကလျှင် စပါးအနီးအတွက် နှုန်း ၁၂၅ ဒဿမ ၃၁ တင်း ထွက်ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါ လယ်မြေတွင် ယမန်နှစ်က စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် မနောသူခပပါးမျိုးထက် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုထွက်ရှိကြောင်း မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ အဆိုပါ နွေစပါး(ဆားဖိုးသာ) စပါးမျိုးစံကွက်အား ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က စတင်၍ တစ်စကစပါး တစ်တင်းနှုန်းပျိုးထောင်ကာ ပင်ကြား ၆ လက်မ၊ တန်းကြား ၈ လက်မဖြင့် ပင်းချောင်းမှ ရေမြောင်း သွယ် စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး နွေအေး ၁၅၀ တင်း၊ သွင်းအားစုအနေဖြင့် ပုလဲနှင့် ဓာတ်မြေသုံးစာ ၃ လုံးအသုံးပြုပြီး လုပ်အားအပေါ်အဝင် စုစုပေါင်း ကုန်ကျစရိတ် သုံးသိန်းခန့်ကျန်ကျကာ ဈေးကွက်ကောင်းမွန်ပါက အကျိုးအမြတ်များများ ရနိုင်ကြောင်း တောင်သူဦးဌေးဝင်းထံက သိရသည်။ (၄၇၂)



သတင်းပဒေသာ

မြို့နယ်အဆင့် ပန်းချီ၊ ကဗျာနှင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ မိုင်းဂယ်မြို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အစည်းအမှတ်မြို့နယ်အဆင့် ပန်းချီ၊ ကဗျာနှင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲများကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်ခရိုင်၊ ကာလိမြို့၌ ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ လှုပ်ရှားမှုအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်ရှိ နမ့်စန်ပရဟိတခန်းမ၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဒေသပျက်စိတ်ဒေသများအား စမ်းသပ်ကုသပေးလျက်ရှိ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မျက်စိအထူးကုဆေးကုသရေးအစီအစဉ်ဖြင့် လာရှိုးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးရှိ မျက်စိကုဌာနတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်များက ဒေသပျက်စိတ်ဒေသများကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက စမ်းသပ်ကုသပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန်ဝေ

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ လင်းခေးခရိုင်၊ မောက်မယ်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အစည်းကြီးဆိုဂုဏ်ပြုအားဖြင့် ဟောပြောပွဲ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အသိပညာပေး ဓာတ်ပုံ၊ နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲနှင့် မြို့နယ်ရုံးဝန်ထမ်းများက 'သတင်းစကား' လက်ကမ်းစာစောင်များကို အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(မောက်မယ်)၌ ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြန်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

လူငယ်စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံခရိုင်၊ မိုင်းခတ်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အသိပညာဗဟုသုတတိုးပွားစေရန်၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်ဆွေးနွေးပွဲ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မြှင့်တင်ပေးစေရန်၊ လူအများရှေ့မှောက်တွင် ပြောရုံ၊ ဆိုရုံသည့် သတ္တိရှိစေပြီး နတ်မှုစွမ်းရည်များ တိုးတက်စေရန်နှင့် ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်ရည်ရွယ်၍ လူငယ်စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (မိုင်းခတ်)တွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး စာဖတ်ပိုင်း ကျင်းပ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဂန့်ဂေါမြို့၊ အ.ထ.က(ဂန့်ဂေါ) ကျောင်း ပုံနှိပ်ခန်းမ၌ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ဗလငါးတန်ပြည့်စုံပြီး အသိပညာဗဟုသုတများ ပြည့်ဝစေရန် ရည်ရွယ်၍ စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး စာဖတ်ပိုင်းအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မဟာမုနိဘုရားကြီး ဘက်စုံပြုပြင်ရန်ငွေများ လာရောက်လှူဒါန်း



မန္တလေး ဇွန် ၂၆ မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိဘုရားကြီးဘက်စုံပြုပြင်ရေးနှင့် ချိတ်ဆွဲရန် ရတနာပစ္စည်းများ၊ ရွှေထည်များ လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။ ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊

တမ္ပဝတီရပ်ကွက်ရှိ PRO1 GLOBAL HOME CENTER MDY ZONE မိသားစုက ဘက်စုံပြုပြင်ရန် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ မန္တလေးမြို့နေ မိဘနှစ်ပါးအား အဖွဲ့ထား၍ မဒါဒါထွန်းမိသားစု

က ဘုရားဖူးပြည်သူများအသုံးပြုရန် Water Cooler(1) တို့ကို မဟာမုနိဘုရား မိုးကောင်းမွေ့ရုံတွင် လာရောက်လှူဒါန်းရာ ဂေါပကအဖွဲ့ ၂၃ ဦးဖြင့် အတွင်းရေးမှူး ဦးသန်းဦးနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက လက်ခံရ

ယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာဖြန့်လည်ပေးအပ်သည်။ မဟာမုနိဘုရားကြီးသို့ ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူရန်၊ ဘက်စုံပြုပြင်ရန်၊ ကျောင်းတော်ရွှေချရန်၊ ဓာတ်မီးတော်ပူဇော်ရန်၊ ငွေပဒေသာပင်စိုက်ထူရန် အလှူငွေလှူဒါန်းလိုသော အလှူရှင် များအနေဖြင့် KBZBank ငွေစာရင်းအမှတ် ၀၈၇၃၀၂၀၆၀၀၄၄၉၁၁ နှင့် UAB ဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ် ၀၁၇၃၁၀၀၀၀၁၂၂၅၉၃ နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် ၀၁၇၀၂၁၀၀၀ ၀၀၇၅၀၀၀၀ နှင့် ၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၅၅၀၉-၄၀၂၅၉၉၀၃ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၄၅)

မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(မန္တလေး)သက်ကြီးဆရာဝန်များ ထောက်ကြံ့အဖွဲ့မှကြီးများ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေး

မန္တလေး ဇွန် ၂၆ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (မန္တလေး)သက်ကြီးဆရာဝန်များ ထောက်ကြံ့အဖွဲ့မှ ကြီးများ ၏ အသက်(၇၀)နှစ်နှင့်အထက် အသင်းဝင်ဆရာဝန်ကြီး ၆၀ ဦးအား ဇွန် ၂၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ၇၁ လမ်းနှင့် ၃၁ လမ်းထောင့်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(မန္တလေး)ရတနာပုံခန်းမတွင် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပြီး ဆေးကုသမှု ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ သက်ကြီးဆရာဝန်ကြီးများ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသမှု ဆောင်ရွက်ပေးရာသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(မန္တလေး)ဥက္ကဋ္ဌနှင့် သက်ကြီးဆရာဝန်များ ထောက်

ကြံ့အဖွဲ့ ၂၃ ဦးဖြင့် အတွင်းရေးမှူး ဦးသန်းဦးနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက လက်ခံရ ခေါက်တာခင်မောင်မြင့်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်မြင့်၊ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာအောင်မင်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမောင်မောင်သန်းနှင့် ဒေါက်တာရွှေယုနီ၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဒေါက်တာပြုံးပြုံးသန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်အားပေးကြသည်။ ဇွန် ၁၇ ရက်ကာလသည် သက်ကြီးဆရာဝန်များအဖွဲ့အစည်းအတွင်း အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများဖြင့် Investigation (၉)မျိုး ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး၍ ဆေးကုသပေးရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) (ကဆ)



စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် နေ့၊ ည အသံပွဲ မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဇွန် ၂၆ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာမြိုင်(၂)ရပ်ကွက်ရှိ မဟာဝိဇယကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသော စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် နေ့၊ ည အသံပွဲမဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ တောင်စလင်းတိုက်သစ် ဦးစီးနာယက အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု သက်တော်ရှည် ဗြဟ္မစိုရ်ဆရာတော်ကြီး အဖူးပြုသော သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပြီး မဟာဝိဇယကျောင်းတိုက် ဂေါပကအဖွဲ့များ၊ ယောဂီအဖွဲ့တို့ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ကြသည်။

အစီအစဉ်အရ ဂေါပကအဖွဲ့မှ ဦးယဉ်မောင်ထွန်းက အခမ်းအနားအစီအစဉ်များ ဖတ်ကြားလျှောက်ထားပြီး စည်ပရိသတ်တို့က မဟာဝိဇယကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိစာရထံမှ သီလံယူဆောင်တည်ကြသည်။ ထို့နောက် ယောဂီခင်စန်းလွင်က ရောင်ခြည်တော်ဖွင့်ဂါထာဖြင့် ဘုရားပင့်ပြီး ယောဂီဒေါ်လှိုင်လှိုင်သိန်းက ပဋ္ဌာန်းတရားနာကြားရန် နတ်ဗြဟ္မာများကို ပင့်ဖိတ်သည်။ ထို့နောက် သံဃာတော်များနှင့် စည်ပရိသတ်တို့က ပဋ္ဌာန်းပစ္စယဒေသ ပါဠိတော်များကို သံပြိုင်ညီညာရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပြီး အလှည့်ကျဆရာတော်များက ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်များရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသည်။ အဆိုပါ အသံပွဲမဟာပဋ္ဌာန်းပူဇော်ပွဲနေ့တွင် ကိုညိုဝင်း+မခိုင်မိုင်း၊ (သမီး) မမေမီခင်(ကွမ်းပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး)မိသားစုတို့က အရက်ဆွမ်း၊ နေ့ဆွမ်းကပ်လှူကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၅၁)



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သပဝါယမနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဇွန် ၂၆ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေခရိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံမြို့နယ်၊ သပဝါယမဦးစီးဌာနသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၁၀၂) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သပဝါယမနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု

သောအားဖြင့် သပဝါယမလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဝန်ထမ်းများ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ စုပေါင်းသန့်ရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို မြို့နယ်သပဝါယမဦးစီးဌာနဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဖြူသဲခွယ်

မျက်စိလှူကြ မျက်ကြည်ရ မြတ်သည့် လှူဒါန။

နှင့်အတူ မြို့နယ်ရုံးဝန်ထမ်းများမှ ရုံးအဆောက်အအုံမျက်နှာချေ၊ လမ်းဘေး၊ ယာနှင့် နှုတ်ငါးအတွင်း သန့်ရှင်းရေးများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မျမ်းမြေ

အပေါင်းအသင်း

ချမ်းမြေ့မိုး (မန္တလေး)

ကျွန်တော်တို့ လူ့လောကထဲကို တစ်ယောက်တည်း လာပြီး တစ်ယောက်တည်း ပြန်ရတယ်ဆိုပေမယ့်လည်း နေ့စဉ်ကာလအတွင်းမှာတော့ တစ်ယောက်တည်းနေလို့မရနိုင်ပါ။ အပေါင်းအသင်းဆိုတာ လိုလာပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းနေစဉ်တုန်းကလည်း အပေါင်းအသင်း သူငယ်ချင်းတွေရှိခဲ့သလို လုပ်ငန်းခွင်ဝင်တဲ့အခါမှာလည်း အပေါင်းအသင်း သူငယ်ချင်းတွေ တွေ့ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း အဲဒါတွေက နောက်ပိုင်းတော့ ခွဲခွာခဲ့ကြရပြီး အပေါင်းအသင်း သူငယ်ချင်းမဖြစ်ခဲ့ရပေ။ ခဏသာ တွေ့ခဲ့ရတဲ့သူတွေလိုပဲ မှတ်ယူပါမယ်။ တစ်နည်းပြောရရင် ဧည့်သည်မျှသာ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

တကယ်အပေါင်းအသင်းဆိုတာ ဘယ်လိုဟာလဲလို့မေးရင် အမှားနဲ့အမှန် ခွဲခြားပြသနိုင်သူ၊ သိမှု၊ ပညာ၊ ဥစ္စာရှာတဲ့နေရာမှာ စိတ်ရင်းကောင်းနဲ့ လမ်းညွှန်ပြသနိုင်သူ၊ ဒုက္ခတွေ့ရင် ကိုယ်နဲ့ယှဉ်ပြီး ကူညီပေးမပေးနိုင်တဲ့သူ၊ ဒီလိုအရည်အချင်းတွေနဲ့ ပြည့်စုံသူကို ဘယ်မှာ သွားရှာရမှာပါလဲ၊ ရေ၊ မြေ၊ တော၊ တောင်သီတာခုနစ်တန်ကို ဖြတ်ကျော်ပြီး ရှာမှာလား၊ လှေကားထောင်ပြီး မိုးကောင်းကင်ပေါ်တက်ရှာမှာလား၊ အဲဒီလိုတွေ ရှာစရာ မလိုပါ။ မိမိတို့ နေထိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်တွေမှာ တွေ့နိုင်ပါတယ်။ ရှိနိုင်ပါတယ်။ သတိမမူ ဝှစ်မြင်ဆီပေမယ့် သတိမမူရင် မြူတောင်မြင်နိုင်တယ်ဆို သလိုပေါ့။ ဒါဆိုရင် အဲဒီလိုအရည်အချင်းနဲ့ ပြည့်စုံတဲ့သူကို ဘယ်လိုရှာရမလဲ။

မိမိနဲ့ အမြဲတမ်းသွားလာနေသူတွေထဲမှာ ရှာကြည့်ပါ။ သူတို့နဲ့ စကားပြောကြည့်ပါ။ သူ့စိတ်

နေ သဘောထားကို တီးခေါက်ကြည့်ပါ။ သူတို့ရဲ့ ခံယူချက်၊ ယူဆချက်တွေကို နုတ်ယူကြည့်ပါ။ သူတို့ ပွင့်ကျလာပါလိမ့်မယ်။

အဲဒီအထဲက မိမိနဲ့ တိုက်ဆိုင်တာ နည်းသလား၊ များသလား ဝေခွဲကြည့်ပါ။ အရာဝတ္ထုတစ်ခုကြည့်တဲ့နေရာမှာ တော်တော်များများ တူနေတယ်ဆိုရင် အဲဒီပုဂ္ဂိုလ်ဟာ မိမိနဲ့ ပေါင်းလိုရနိုင်တဲ့ အပေါင်းအသင်းလို့ ယာယီမှတ်ယူထားလိုက်ပါ။ ထာဝရအပေါင်း အသင်းဆိုတာ ဒီလောက်လေးနဲ့ သတ်မှတ်လို့ မရနိုင်ဘူးလေ ရေရှည်ပေါင်းကြည့်မှပဲ ရနိုင်မယ်မဟုတ်လား။

ဆန်ဖြူ ဆန်ကောင်း ထောင်းကြည့်မှ သိ၊ လူအကြောင်း ပေါင်းကြည့်မှ သိ ဆိုသလိုပေါ့။ မိမိနဲ့ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ် ခရီးလမ်းတစ်ခု ရေရှည် လျှောက်လှမ်းကြည့်ပြီးမှသာ ဆုံးဖြတ်တာ မှန်မှာပါ။ ဒါကြောင့် အပေါင်းအသင်းရှာတဲ့နေရာမှာ အလွန်မှန်အရေးကြီးလှပါတယ်။ ဘာကြောင့် အရေးကြီးတာလဲ။

အပေါင်းအသင်းကြောင့် ဂုဏ်တက်၊ အပေါင်းအသင်းကြောင့် ဂုဏ်ပျက်ဆိုတဲ့ အဆိုရှိနေလို့ပါ။ ဟုတ်ပါတယ်။ တချို့အပေါင်းအသင်းတွေရဲ့ ကူညီပေးမှုကြောင့် ဆင်းရဲသားဘဝကနေ ကြွယ်ဝချမ်းသာသွားတဲ့ သူတွေရှိသလို တချို့အပေါင်းအသင်းကြောင့် ဂုဏ်ပျက်၊ ဘဝပျက်ရတဲ့သူတွေလည်း အများကြီးရှိနေပါတယ်။

အရက်သမားနဲ့ ပေါင်းရင် အရက်သမား၊ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲသူနဲ့ ပေါင်းရင် မူးယစ်ဆေးသမား၊ ဒုစရိုက်သမားနဲ့ ပေါင်းရင် ဒုစရိုက်သမား အများဆုံးဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ တံငါးနားနီး တံငါ၊ မုဆိုးနားနီး မုဆိုးဆိုသလိုပေါ့။ ဒီနေရာမှာ ချွင်းချက်တော့ ရှိ

နိုင်တာပေါ့လေ။ ကိုယ့်ခေါင်းကောင်းရင် ခေါင်းဘယ်မှ မရွေးဆိုတာမျိုးပေါ့။ မိမိ ဘယ်လိုလူမျိုးနဲ့ပေါင်းပေါင်း မိမိ၏ ဆင်ခြင်တဲ့တရားရှိနေရင် သူတို့လို မဖြစ်နိုင်ဘူးပေါ့။ ဒါပေမယ့်လည်း အဲဒါမှာ မျိုးက ရှားပါတယ်။ ဖြစ်သွားတာတွေက ရာခိုင်နှုန်းများနေတဲ့အတွက် အဲဒီချေပချက်ကိုတော့ လက်ခံဖို့ ခက်ပါလိမ့်မယ်။ စဉ်းစားရပါလိမ့်မယ်။

ဒီနေရာမှာ အလှူငွေသင့်လို့ ကျွန်တော်သူငယ်ချင်းတစ်ယောက်အကြောင်း ပြောချင်ပါတယ်။ သူ့နာမည်က စောနိုင်ပါ။ ကျွန်တော်နဲ့ သက်တူရွယ်တူ၊ မွေးနေ့ပါတူနေတဲ့ သူငယ်ချင်းပါ။ တစ်ရပ်ကွက်ထဲမှာ အတူနေ၊ ကျောင်းနေတော့လည်း အတူတူ၊ အတန်းတက်တော့လည်း အတူတူပါ။

ဒါပေမယ့် သူက စာတော်တယ်။ အတန်းတိုင်းမှာ အဆင့် တစ်၊ နှစ်၊ သုံးက မကျဘူး။ ကျွန်တော်ကတော့ အတန်းလူဦးရေ (၅၀)ရှိရင် ကျွန်တော်အဆင့်က (၂၅)နဲ့ (၃၀)ကြားမှာပါ။ ရှစ်တန်းအောင်တဲ့နှစ်မှာတော့ သူက သိပ္ပံဘာသာတွဲနဲ့ အောင်ပြီး ကျွန်တော်က ဝိဇ္ဇာဘာသာတွဲနဲ့ အောင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျောင်းပြောင်းတော့လည်း တစ်ကျောင်းထဲမှာပဲ ပြောင်းခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီကျောင်းက ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံနှစ်မျိုးတွဲသင်တဲ့ အထက်တန်းကျောင်းကြီးပါ။ ဒါပေမယ့် အတန်းကျတော့ မတူပါဘူး။ သူက တစ်တန်း၊ ကျွန်တော် တစ်တန်းပေါ့။ ကိုးတန်းနှစ်မှာလည်းအတူတူ အောင်ခဲ့ကြတယ်။

(၁၀)တန်းရောက်တဲ့နှစ်မှာတော့ ကျွန်တော်သူငယ်ချင်း ပျက်စီးခြင်းလမ်းပေါ် စရောက်ခဲ့ပါတယ်။ သူနဲ့ တစ်ခုံထိုင်ရတဲ့သူဟာ ဆေးစွဲနေတဲ့သူ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါကို သူက မသိဘူးတဲ့၊ နောက်မှ သူနဲ့ အနေများ၊ အသွားများမှ သိလိုက်တယ်တဲ့။ အဲဒီအချိန်မှာပဲ ကျွန်တော်သူငယ်ချင်းလည်း ဆေးစွဲနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုနေလာရင်းက သူတို့နှစ်ယောက်အကြောင်းကို ကျောင်းကဆရာတွေ သိသွားပြီး သူတို့ မိဘတွေကို ခေါ်တွေ့ပြီး ပြန်အပ်ပေးလိုက်ပြီ။ ကျောင်းကနေ အထုတ်ခံလိုက်ရပါတယ်။ သူတို့နှစ်ယောက် ကျောင်းပြင်ပရောက်တော့လည်း မခွဲပဲ အတူတူပဲ မူးယစ်ဆေးတွေ သုံးနေကြတုန်းပါပဲ။ အဲဒီက ပိုက်ဆံတွေ ခိုးပြီး ဆေးဝယ်ကြ၊ ဆေးသုံးကြပေါ့။ ဒီလိုနဲ့

တစ်နေ့မှာတော့ သူတို့နှစ်ယောက် ဆေးသုံးနေရင်း အဖမ်းခံလိုက်ရပြီး ထောင်ကျသွားကြတယ်။ ဒါက အပေါင်းအသင်းကြောင့်ပါ။ ကျောင်းစာမှာ တော်တဲ့၊ ရိုးသားတဲ့၊ ကြိုးစားတဲ့ ကျွန်တော်သူငယ်ချင်းအခုလို ဘဝပျက်သွားရတာဟာ အပေါင်းအသင်းကြောင့်ပါပဲ။

ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ့ရာဇဝင်သမိုင်းမှာ စံထားကြရာတဲ့ အမှားကြီးတစ်ခုရှိပါသေးတယ်။ အဲဒါကတော့ ဖခင်ကြီးကို ထောင်သွင်းအကျဉ်းချ၊ မြေဖမ်းစားခွဲ ဆားပက်၊ ရှားမီးရဲရဲ ကင်ပြီး မသေမချင်း သတ်ခဲ့လို့ ပဉ္စာနန္ဒီရိယ ကကြီးထိုက်ပြီး ငရဲကျသွားတဲ့ အဇာတသတ်ဇာတ်ပါပဲ။ ဒါကလည်း အပေါင်းအသင်းများခဲ့တဲ့ သာဓကကြီးတစ်ခုပါပဲ။

နောက်တစ်ခုကလည်း ညီအစ်ကိုချင်းတူပေမယ့်လည်း နေရာဒေသနဲ့ အပေါင်းအသင်းကွဲဟာ မူကြောင့် စရိုက်လက္ခဏာကွာသွားတဲ့ ကျေးညီနောင်ဇာတ်ပါ။ တကယ်တော့ ဒါတွေဟာ အပေါင်းအသင်းကြောင့် မဖြစ်သင့်ဘဲ ဖြစ်သွားကြရတဲ့ အဖြစ်အပျက်တွေပါ။

ကျွန်တော်တို့ လူဆိုတာ တစ်ယောက်တည်းနေလို့မရပါ။ အပေါင်းအသင်းရှိဖို့လိုပါတယ်။ မိမိတို့ဒုက္ခရောက်တဲ့အခါ ကူညီစောင့်ရှောက်မယ့် အပေါင်းအသင်း လိုပါတယ်။ မိမိ စိတ်ဓာတ်ကျ၊ အားငယ်နေချိန်မှာ အားပေးဖော်၊ စကားပြောဖော်၊ အပေါင်းအသင်းလိုပါတယ်။

အပေါင်းအသင်းဆိုတာ လိုအပ်တာမှန်ပေမယ့် 'ပေါ့စေလိုလို့ ကြောင်စုပ်ထိုး ဆေးကြောင့် ပိုလေး' မှာကိုလည်း စိုးရိမ်ရပါတယ်။ မိမိအတွက် လိုအပ်တဲ့ အပေါင်းအသင်းကောင်းရဖို့ မိမိရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

မိမိရဲ့ အသိ၊ ဉာဏ်ပညာ၊ ဗဟုသုတ အပေါ်မှာလည်း မူတည်နေပါတယ်။ လူသားအချင်းချင်း လှည့်ပတ်ခြင်းတွေ ကင်းကြပါစေ။ နှလုံးသားဖြူစင်လို့ စိတ်ရင်းမှန်ကြပါစေ၊ တစ်ဦး ဒုက္ခ၊ တစ်ဦးက မျှယူနိုင်ကြပါစေ။ အချင်းချင်းလက်တွဲပြီး လောကီ၊ လောကုတ္တရာ အလုပ်တွေလည်း လုပ်နိုင်ကြပါစေ။ ဒီလိုစိတ်ဓာတ်မျိုးတွေသာ လူတိုင်းရင်ထဲမှာ ရှိနေမယ်ဆိုရင် အားလုံးဟာ အပေါင်းအသင်းကောင်းတွေပဲ ဖြစ်လာမှာ အသေအချာပါပဲ။ ။

အရက်သမားနဲ့ ပေါင်းရင် အရက်သမား၊ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲသူနဲ့ ပေါင်းရင် မူးယစ်ဆေးသမား၊ ဒုစရိုက်သမားနဲ့ ပေါင်းရင် ဒုစရိုက်သမား အများဆုံးဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ တံငါးနားနီး တံငါ၊ မုဆိုးနားနီး မုဆိုးဆိုသလိုပေါ့။

ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ နံရံကပ်စာစောင်နှင့် စာအုပ်ပြပွဲများ ကျင်းပ

ရေနံချောင်း ခရိုင် ၂၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ခရိုင် ၂၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအသိပညာပေးနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ အထိမ်းအမှတ် အကြံ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ နံရံကပ်စာစောင်နှင့် စာအုပ်ပြပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က အခြေခံပညာအထက်တန်း(တွင်းကုန်း)ကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် အ-ထ-က(တွင်းကုန်း)ကျောင်းအုပ်ဆရာ

ကြီး ဦးရဲဝင်းခိုင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ချိုမိအောင်က လူငယ်လူရွယ်တို့အနေဖြင့် မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲပါက စိတ်ကျရောဂါဖြစ်ခြင်း၊ မှတ်ဉာဏ်ချို့ယွင်းခြင်း၊ အာရုံစူးစိုက်မှု လျော့ပါးလာခြင်း၊ မိမိကိုယ်ကို သေကြောင်းကြုံခြင်း၊ မိသားစုနှင့် မိမိလုပ်ငန်းအပေါ် စိတ်ဝင်စားမှုလျော့နည်းလာခြင်း၊ ပြင်းထန်စွာ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှု ဖြစ်ခြင်း စသည့်ဆိုးကျိုးများ ဖြစ်

စာအုပ်များကို ကျောင်းသား၊ များအား အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေး လက်ကမ်းကျောင်းသူများက စိတ်ဝင်စား မူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် စာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြည့်ရခဲ့ကြပြီး ဆရာ၊ ဆရာမ တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အထိမ်းအမှတ်



(အောက်ရုံ)(၄၇၂)



အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ တမ္ပတီရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၄၄၁)၊ နိမ့်ပါလမ်း၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှုပုံစံ(၁)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၄၇)အတွင်းရှိ အရှေ့အနောက်(၅၂၅၀) တောင်မြေကွက်(၁၅၅၀) အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်နှင့်ပေးမြေကွက်ပေါ်ရှိ (၂)ထပ်မြေတိုက်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးတို့ကို အရပ်ကတိစာချုပ်အုပ်ဆိုင်းဖြင့် လက်ရှိထားလုပ်ယူနေထိုင်နိုင်ခိုင်မြဲစွာ လှည့်လည်ရောင်းချနိုင်ခွင့်ရှိသည့်အပြင် အဆိုပြုသူ ဦးစင်မောင်ထိုက်(ဘ)ဦးညွှတ်ဝင်း(၇/၀၄၈(နိုင်)၀၇၈၃၇၃)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏အကျိုးအမြတ်ပေးပေးရန် သဘောတူညီပြီး ရောင်းကြေးစရန်ငွေတချို့တစ်ဝက်ကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အထက်ပါ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက နိုင်လိုသည့်စာချုပ်စာတမ်း၊ အထောက်အထားများနှင့် ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အထက်ပါ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ပြီးစီးသည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားချက်အရ - ဦးဖျိုးမောင်မောင်အေး(L.L.B) ဦးနိုးကျော်ကျော်(L.L.B) အထက်တန်းရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ်(၁၅၅) အထက်(၁၀-၇) အောင်ပင်လယ်ရပ်ကွက်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။ ၀၉-၄၂၀၇၃၃၀၃၊ ၀၉-၂၅၁၅၀၀၀၄၊ ၀၉-၄၅၆၈၈၈၈၈၊ ၀၉-၉၈၂၀၃၉၂၀

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ သင်္ခန်းကျေးရွာကွက်၊ အကွက်အမှတ်(ညည-၂၈)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၄၀-၈)၊ ဧရိယာ(၀ ဒသမ ၀၃၁)ဧကအကျယ်အဝန်းရှိမြေကွက်မှာ "ဦးအမွေလင်(ခ)ဂန်" အမည်ပေါက်(ဂရန်)မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းမြေကွက်နှင့်မြေကွက်ပေါ်ရှိ နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်အသုံးချအကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးတို့ကို အရှင်အရှင်ကင်းစွာဖြင့် လက်ရှိဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး တစ်ဆင့်လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသဖြင့်ဖြစ်ပါသည်။ ဦးစင်မောင်အေး(ဘ)ဦးကျော်ရွှေထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်ချစွာဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူနေထိုင်ရန်သဘောတူညီပြီး ရောင်းကြေးငွေ၏ တစ်ဝက်ကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အထက်ပါစရန်ငွေပေးချေထားသည့် မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာစာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း နိုင်လိုသည့်ပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်စာတမ်း၊ အထောက်အထားမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးစီးသည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားချက်အရ - ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မေ (L.L.B) ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မေ (L.L.B) (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) ၅၇လမ်း၊ (၁၁၃)လမ်းထောင့်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။ ဖုန်း: ၀၉-၄၀၀၄၆၉၁၈၊ ၀၉-၄၀၀၁၁၁၁၅၂၊ ၀၉-၇၉၄၉၄၄၂၃

ဂရန်မြေကြော်ငြာစာ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လိုသော အထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

Table with 8 columns: No., Applicant Name, Land Details, Land Status, Title Deed, Price, Area, and Remarks. It lists various land parcels and their owners in Mandalay.

ဝ ရှေ့မှ

(၃၇)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့၌ ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် စတုပစ္စည်းများ မြေမြှုပ်ဖျက်ဆီးခြင်းကို နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် တောင်ကြီးမြို့ အဝေးရပ်ကင်းပျံကွင်းနှင့် ထိဖောင်းကျော့အုပ်စုတို့၌ ပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းနှင့် ဒေသဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ် တင်ကိုကို၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် မီးရှို့ဖျက်ဆီးမည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

၁၂၁ သန်းကျော်၊ အိုက်စစ် ၄၇၇၀ ကီလိုကျော်၊ ကက်တမင်း ၇၆၄ ကီလိုကျော်၊ ဆေးခြောက် ၂၅၆

နှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိကြီးများ၊ စာပေ၊ ဂီတ၊

ဆုချီးမြှင့်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြ

သည်။ ထို့အတူ နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်ခရိုင် လိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် လိုင်သာယာအနောက်ပိုင်း ကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားကွင်း၌ ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း အခမ်းအနား ပြုလုပ်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ရဲချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး နီလင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိကြီးများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြောကြားခြင်း၊ မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၏ သဝဏ်လွှာကို တိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက ဖတ်ကြားခြင်း၊ စာပေ၊ ဂီတ၊ စာမျက်နှာ ၃ သို့ *



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်ခရိုင် လိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် လိုင်သာယာအနောက်ပိုင်း ကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားကွင်း၌ ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးစဉ်။

ကြီးများ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ်၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့မိ/ မြို့ဖများ တက်ရောက်ကြသည်။

မီးရှို့ဖျက်ဆီး

အဆိုပါ မီးရှို့ဖျက်ဆီးပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်တို့မှ ဖမ်းဆီးရမိသည့် ဘိန်းကီလို ၆၀၀ ကျော်၊ ဘိန်းဖြူ ကီလို ၁၀၃၇ ကျော်၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား

ကီလိုကျော်အပေါင် မူးယစ်ဆေးဝါး ၁၇ မျိုးနှင့် စတုပစ္စည်း ၂၅ မျိုး စုစုပေါင်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၅၆ ဘီလီယံကျော် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၇ ဒသမ ၀၁၃ သန်း) ကို ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့ပြင် နံနက် ၈ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်းအနားကို ပြုလုပ်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ် မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ လုံခြုံရေး

ဓာတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာ ပုံစံတားပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲများတွင် ဗဟိုအဆင့် ဆုရရှိသူများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ဆုရရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွဲ့ဝင်အမှာစကားပြောကြားခြင်း၊ မူးယစ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၏ သဝဏ်လွှာကို ပြည်နယ် မူးယစ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ဖတ်ကြားခြင်း၊ စာပေ၊ ဂီတ၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာ ပုံစံတားပန်းချီ၊ ကာတွန်းနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲများတွင် ဗဟိုအဆင့်ဆုရရှိသူများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ဆုရရှိသူများကို



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း မီးရှို့ဖျက်ဆီးမည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။